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Gedeputeerde Staten 

De voorzitter Provinciale Staten van Zeeland 

onderwerp  
Afdoening moties  en toezeggingen 
"Regeling Zonnepanelen en 
asbestsanering"  

kenmerk  
20027501  
*20027501*

behandeld door verzonden 

Middelburg, 22 september 2020 

Geachte voorzitter, 

Met deze brief geven wij aan hoe wij invulling geven aan de moties Regeling zonnepanelen en 
asbestsanering van 9 november 2018 (nummer 73) en van 29 mei 2020 (nummer 17) waarin u ons 
opdraagt om te komen tot een uitwerking van een regeling, indien mogelijk samen met de Rijksoverheid 
en andere provincies, waarbij asbestsanering gecombineerd wordt met het plaatsen van zonnepanelen. 
Tevens gaan wij in op toezeggingen (nr. 160, commissie Economie en Ruimte, nr. 16 en nr. 45, beiden 
commissie Ruimte) die wij gedaan hebben over de omvang van de asbestproblematiek en 
koppelingsmogelijkheden met zonne-energie. 

Inventarisatie van  de  asbestproblematiek  
Alle Zeeuwse gemeenten hebben in 2019 asbestinventarisaties op basis van luchtfoto’s uit laten voeren 
door een gespecialiseerd bedrijf. De uitkomst hiervan is in juli 2020 met ons gedeeld. In Zeeland 
bevinden zich bijna 30.000 asbestverdachte daken, met een gezamenlijke oppervlakte van bijna 3,3 
miljoen vierkante meter. 

Vrijwillige  asbestsanering  
Op 26 juni 2020 heeft de Staatssecretaris van Infrastructuur en Waterstaat de Kamer geïnformeerd 
(IENW/BSK-2020/117235) over het feit dat uit onderzoek gebleken is dat een asbestfonds voor bedrijven 
niet haalbaar is. Onderzocht zal worden welk instrument ingezet kan worden om bedrijven te stimuleren 
om op vrijwillige basis over te gaan tot sanering van asbestdaken. Hierover zal in 2021 meer duidelijkheid 
zijn. Wij zijn door het ministerie uitgenodigd voor een klankbordgroep voor het onderzoek. 

De Staatssecretaris is van mening dat een asbestfonds voor particulieren, uitgevoerd door het 
Stimuleringsfonds Volkshuisvesting Nederlandse gemeenten (SVn), wel haalbaar is. De verwachting is 
dat het asbestfonds voor particulieren in 2021 operationeel zal zijn. 

De Vereniging Nederlandse Gemeenten (VNG) deelt het standpunt van het Rijk dat asbestsanering 
wenselijk is. Zij stelt vast dat er een enorme opgave ligt en dat ook de maatschappelijke kosten enorm 
zijn. De VNG is zeer terughoudend wat betreft de huidige invulling van het fonds (voor particulieren), 
omdat het alleen op asbestdaken gericht is. Asbest kent ook andere toepassingen zoals bijvoorbeeld 
binnenshuis en het rioleringsstelsel. De VNG wil het Rijk bewegen tot een verbreding van de 
saneringsopgave en om het fonds anders in te richten. 

De Zeeuwse gemeenten zijn voornemens om dit jaar een besluit te nemen over deelname aan het 
asbestfonds voor particulieren. De financiële bijdrage aan het fonds, die bij deelname van provincie en 
gemeenten verlangd wordt, kan voor de gemeenten een belemmering zijn. De VNG is door de Zeeuwse 
gemeenten verzocht om hun financiële positie onder de aandacht te brengen bij het Rijk, met de vraag 
om herbezinning over het fonds. Bestuurlijk is met de Zeeuwse gemeenten gedeeld dat de provincie 
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bereid is om bij te dragen aan het fonds voor die gemeenten die besluiten tot deelname. Onze inzet is dat 
er in de eerste helft van 2021 een besluit is genomen over de deelname van de gemeenten. Via de 
najaarsnota 2021 kunnen wij u vervolgens een voorstel doen. 

Koppelingsmogelijkheden asbestsanering en plaatsing  zonnepanelen  
In de praktijk blijkt dat de businesscases van zon op dak projecten onder druk staan en niet voldoende 
rendement opleveren om bij te dragen aan de sanering van asbestdaken. Marktpartijen die eerder 
saneringsconstructies met zonnepanelen aangeboden hebben, zijn om die reden gestopt. Asbestdaken 
komen voor in diverse oppervlaktes, de technische staat verschilt en de panden zijn niet altijd goed 
aangesloten op het elektriciteitsnet, waardoor deze daken ook niet altijd gunstig gelegen zijn voor zon op 
dak. 

Realisatie van meer zon  op dak  
In de RES is vastgelegd dat de opwek van duurzame energie doormiddel van zonnepanelen zoveel 
mogelijk op daken moet plaatsvinden. De inzet van de provincie is om dat zoveel mogelijk te stimuleren, 
op alle daken. Op dit moment werken wij uit hoe wij dat het beste kunnen doen. De mogelijkheden voor 
het stimuleren van het saneren van asbestdaken nemen wij mee in de uitwerking. Hierbij gebruiken wij de 
expertise van gemeenten, het netbedrijf en enkele marktpartijen. Uitgangspunt voor de uitwerking is dat 
de maatschappelijke kosten zo laag mogelijk blijven en dat het voor vastgoedeigenaren zo aantrekkelijk 
mogelijk is om te investeren. 
Bij het realiseren van zon op dak zijn veel factoren van invloed op de businesscase. Dit betekent dat per 
locatie maatwerk nodig is. Er moet worden onderzocht wat de potentie van het dakoppervlak is, welke 
mogelijkheden er zijn voor het aansluiten op het net, welke subsidiemogelijkheden (bijvoorbeeld salderen 
of SDE) er nu al zijn en wat de provincie aanvullend kan betekenen. 

Samengevat  
Gemeenten hebben een inventarisatie uitgevoerd naar de omvang van de asbestdaken. Wanneer de 
Zeeuwse gemeenten besluiten te participeren in een fonds voor particulieren, dan is de provincie bereid 
een bijdrage te leveren. Onze uit te werken aanpak voor de realisatie van zon op dak onderzoekt de 
mogelijkheden voor asbestsanering in combinatie met zonnepanelen, maar gaat verder dan alleen 
asbestdaken. Met beide trajecten verwachten wij een positieve bijdrage te leveren aan het oplossen van 
zowel de asbestproblematiek als het realiseren van het doel voor opwek van duurzame energie. 

Wij gaan ervan uit dat de moties en toezeggingen hiermee zijn afgedaan. 

Met vriendelijke groet, 

gedeputeerde staten, 

Drs. J.M.M. Polman, voorzitter 

A.W. Smit, secretaris 

Behoort bij brief d.d. 22 september 2020 met ons kenmerk: 20027501 


	onderwerp  Afdoening moties  en toezeggingen "Regeling Zonnepanelen en asbestsanering"  
	Inventarisatie van  de  asbestproblematiek  
	Vrijwillige  asbestsanering  
	Koppelingsmogelijkheden asbestsanering en plaatsing  zonnepanelen  
	Realisatie van meer zon  op dak  
	Samengevat  




